



**Canadian Association for the Study of Book Culture  
Newsletter - September 2012**

Welcome to the fourth issue of the CASBC Digest ! Each month, we will select a few topics relevant to scholars who work on book culture and are based in Canada. Feel free to send an email to [ljail01@interchange.ubc.ca](mailto:ljail01@interchange.ubc.ca) if you have news to include in the CASBC Digest.

*La version française suit (Merci à Eloïse Pontbriand, U de Sherbrooke)*

- **Call for Papers**

“Emerging Trends in Book History and Print Culture Studies” 2013 Graduate Conference and Workshop Series

The Book History and Print Culture (BHPC) collaborative program at the University of Toronto and Groupe de recherches et d'études sur le livre au Québec (GRÉLQ) at the Université de Sherbrooke (Qc) are inviting proposals from graduate students whose research pertains to Book History and Print Culture to join in a series of two-day conference and workshops to be held in March/April 2013.

For more details see the CFP:

[http://www.usherbrooke.ca/grelq/fileadmin/sites/grelq/documents/Colloques/Appel\\_de\\_communication\\_s\\_colloque\\_etudiant\\_du\\_GRELO\\_2013.pdf](http://www.usherbrooke.ca/grelq/fileadmin/sites/grelq/documents/Colloques/Appel_de_communication_s_colloque_etudiant_du_GRELO_2013.pdf)

- **Book Review**

A new review of Gail Edwards and Judith Saltman's *Picturing Canada: A History of Canadian Children's Illustrated Books and Publishing* presents the book as "a major achievement."

Mavis Reimer. "*Picturing Canada: A History of Canadian Children's Illustrated Books and Publishing* (review)." *Children's Literature Association Quarterly* 37.3 (2012): 346-349.

<<http://tinyurl.com/9xha8dx>>.

- **Libraries and Archives**

The Bibliographical Society of Canada recently sent a letter to all elected members of the Parliament of Canada that posed the following question: are the recent budget cuts at LAC placing the institution in a position where it can no longer meet its legislated mandate under the Library and Archives Canada Act?

A copy of the letter has been posted to the BSC / SbC website:

<http://www.bsc-sbc.ca/en/letter.pdf>

- **Website**

The website for the research project 'Magazines, Travel and Middlebrow Culture in Canada, 1925-1960' has been updated:

<http://www.middlebrowcanada.org/> (best viewed with Firefox)

Don't miss the 'Magazines' section, which now has a selection of rotating cover images for each magazine. A sample issue of *Macleans* has also been made available, in searchable pdf format.

This Fall, the Online Content Developer Cristina Sacco Ritchie will be cataloguing *Mayfair* magazine, using the table of contents, and using this data to produce an interactive map of travel destinations.

-----

*To unsubscribe from this newsletter, send an email to [ljail01@interchange.ubc.ca](mailto:ljail01@interchange.ubc.ca) with UNSUBSCRIBE in the subject line.*

Lise Jaillant  
Ph.D. candidate  
English Department  
University of British Columbia  
397 - 1873 East Mall  
Vancouver, BC V6T 1Z1  
Canada

<http://www.lisejaillant.com/>

---

## **L'Association Canadienne pour l'étude de l'histoire du livre Bulletin – Septembre 2012**

Bienvenue à la quatrième édition du bulletin de l'ACEHL! Chaque mois, nous vous présenterons des nouvelles pertinentes pour les chercheurs des universités canadiennes qui s'intéressent à l'histoire du livre et de l'imprimé (au sens large).

Faites-nous part de vos nouvelles en envoyant un courriel à [ljail01@interchange.ubc.ca](mailto:ljail01@interchange.ubc.ca).

- **Appel de Communications**

« Tendances émergentes en histoire du livre et de l'imprimé » - Journées d'étude 2013

Le Groupe de recherches et d'études sur le livre au Québec (GRÉLQ) de l'Université de Sherbrooke et le Collaborative Program in Book History and Print Culture (BHPC) de l'Université de Toronto invitent les étudiant-e-s des cycles supérieurs dont les recherches portent sur l'histoire du livre et de l'imprimé à soumettre leur proposition de communication afin de participer à des journées d'étude qui seront tenues en mars et avril prochain.

Voir l'appel de communications:

[http://www.usherbrooke.ca/grelq/fileadmin/sites/grelq/documents/Colloques/Appel\\_de\\_communications\\_colloque\\_etudiant\\_du\\_GRELO\\_2013.pdf](http://www.usherbrooke.ca/grelq/fileadmin/sites/grelq/documents/Colloques/Appel_de_communications_colloque_etudiant_du_GRELO_2013.pdf)

- **Compte-rendu de lecture**

Dans son compte-rendu, Mavis Reimer présente le livre de Gail Edwards and Judith Saltman's, *Picturing Canada: A History of Canadian Children's Illustrated Books and Publishing* comme une réussite majeure.

Voir :

Mavis Reimer. "Picturing Canada: A History of Canadian Children's Illustrated Books and Publishing (review)." *Children's Literature Association Quarterly* 37.3 (2012): 346-349.

<<http://tinyurl.com/9xha8dx>>.

- **Bibliothèques et Archives**

La Société bibliographique du Canada (SbC) a fait parvenir récemment une lettre à tous les membres élus du Parlement du Canada au sujet des récentes coupures au budget de Bibliothèque et Archives Canada (BAC) à Ottawa. La Société demande s'il sera encore possible, considérant les répercussions qu'auront ces coupures, pour Bibliothèque et Archives Canada de remplir son mandat tel que défini dans la Loi sur la Bibliothèque et les archives du Canada.

Vous pouvez consulter une copie de la lettre sur le site de la ScB.

<http://www.bsc-sbc.ca/fr/lettre.pdf>

- **Site Internet**

Le site internet portant sur le projet de recherche 'Magazines, Travel and Middlebrow Culture in Canada, 1925-1960' a été mis à jour dernièrement.

<http://www.middlebrowcanada.org/> (Il est préférable de visualiser le site avec le navigateur Firefox)

Vous trouverez dans la section « Magazine » une sélection de couvertures pour chacun des magazines du projet. Un numéro complet du magazine *Macleans* est maintenant également disponible en format PDF permettant les recherches.

Cristina Sacco Ritchie, responsable de développement du contenu en ligne cataloguera cet automne le magazine *Mayfair*. À partir des données trouvées dans le sommaire du magazine, elle produira une carte interactive de destinations voyages.

---

*Pour retirer votre nom de notre liste d'envoi, veuillez envoyer un courriel*

*à [ljaill01@interchange.ubc.ca](mailto:ljaill01@interchange.ubc.ca) et inscrire ME RETIRER DE LA LISTE D'ENVOI dans la ligne objet.*